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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„A békési tűzoltók területvállalási engedélye támogatásának szükségessége 11 . "címmel a Házszabály
91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon miniszter úrhoz .
A kérdésre írásban kérem válaszát .

Tisztelt Miniszter úr!

Az elmúlt időszakban az érintettekkel illetve más szakemberekkel áttekintettük Békés Város Önkéntes
Köztestületi Tűzoltóságának lehetőségeit, az Öntől kapott válaszok tükrében . Meggyőződésem, hogy
mind a szakmai, mind pedig a költségvetési szempontok is világosan alátámasztják a békési tűzoltók
területvállalási engedélyének támogatását .

Válaszában a Békés Város Önkéntes Köztestületi Tűzoltóságánál a technikai feltételek, a vezetők
szakmai végzettsége és a tűz esetén Békéscsabáról is időben biztosítható kivonulás támasztatták alá a
területvállalási kérelem elutasítását . Az eszközállomány terén a legutóbbi revízió alkalmával tapasztaft
hiányosságokkal kapcsolatban szeretném elmondani, hogy 2007-ben új, az egyik legkorszerűbb
légzőkészüléket szerezték be tűzoltóink. A napokban kerül beszerzésre egy új fecskendő, amely e-hét
közepére már itt, a tűzoltólaktanyában lesz. A létrák, kötelek, mászóövek levizsgáztatásának
előkészületei megtörténtek, azok bármikor, készen állnak a vizsgálatra . A békési tűzoltók jelenlegi
parancsnoka felsőfokú biztonságszervezői végzettséggel rendelkezik . Itt szeretném megjegyezni, hogy
akár a megyében is van olyan hivatásos tűzoltóparancsnok, aki 40 órás tanfolyami végzettséggel látja el
munkáját . Szükség esetén a békési tűzoltók is soraikba tudnak állítani egy minden kritériumnak
megfelelő végzettségű parancsnokot, illetve a nagy szakmai gyakorlattal és tapasztalattal rendelkező
jelenlegi parancsnok is kész megkezdeni ez irányú tanulmányait, mint ahogyan az sok más,
hivatásossá váló tűzoltóság esetében is megtörtént már. A hiányosságok tekintetében még egyszer
fontosnak tartom kiemelni, hogy az országosan éppen erre a célra, tehát az újonnan belépő
köztestületek belépésére elkülönített 20 millió forint töredéke, mintegy 200 ezer forint elegendő lenne a
békési tűzoltóknak arra, hogy a jelenleg a feladatot ellátó békéscsabai tűzoltók helyett a jelenlegi
összeg alig harmadáért lássák el Békés város és térsége tűz és katasztrófa védelmét . A Miniszter Űr
által említett békéscsabai, gyulai, szeghalmi hivatásos önkormányzati tűzoltóság Riasztási és
Segítségnyújtási Terve alapján kiszámított idő, ami a tűzoltói beavatkozásra vonatkozik, nem állja meg
a helyét. Ha ezen iratok helyett egy Magyarország autóstérképet nézünk, világosan látszik, hogy
Gyuláról és Szeghalomráf kizárt Békés és a környékbeli települések 20 percen belüli elérése .
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Békéscsabáról is csak Békés érhető el ezen időtartamon belül az is csak oly módon, ha semmiféle
útakadály, baleset. nem állja útját a vonuló tűzoltóknak . Tarhon és Bélmegyei Békéscsabáról történő 20
percen belüli elérése pedig egyenesen kalandos vállalkozás egy hozzávetőleg 100km/h végsebességű
fecskendő számára. Ez jóformán csak úgy lehetséges, ha a csabai tűzoltóságról, kifordulva a vakmerő
tűzoltó egyszer sem veszi le lábát a tövig nyomott gázpedálról Békéscsabán és Békésen keresztül
egészen az említett településekig .

Tisztelt Miniszter úr!

Válaszában arról ir, hogy sem a megyei katasztrófavédelem sem a Magyar Tűzoltó Szövetség nem
támogatja a békésiek kérelmét. Békés megyén belül immár világos, hogy a várható normatíva vesztés
miatt érdekütközés áll fenn, a Magyar Tűzoltó Szövetség pedig nem alakított ki saját véleményt hanem
a megye véleményét küldte tovább minden változtatás nélkül . Ugyanakkor nem elhanyagolható az a
tény, hogy mind a LÖTOSZ, mind pedig az MMSZ, mint két független, komoly szakmai szervezet,
támogatta a békésiek kérelmét .

Tisztelt Miniszter úr!

•

	

Származhat-e 25 ezer, vagy segítségnyújtás esetén ennél jóval több embernek hátránya abból,
hogy egy nagyobb tűzoltóság nem szeretne normatívát veszíteni?

•

	

Egyformán érvényesek-e a törvény betűi a fejszereltség és a vezetők végzettsége tekintetében
minden tűzoltóságra?

•

	

Megragadja-e a korábbi költségekhez viszonyított mintegy 60%-os megtakarítási lehetőséget a
békési tűzoltók kérelmének támogatásával a minisztérium?

•

	

Milyen súllyal esik latba a LÖTOSZ és az MMSZ ajánlása egy ilyen, kimondottan szakmai
kérdésben?

Tisztelettel várom válaszát .

Békés, 2007. július 30 .
Erdős Norbert

országgyűlési képviselő
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